

ကညီပိတ်မုၣ်ကရၢအလံာ်ဟ့ၣ်ယုၢ်ဖဲကညီနံၣ်ထီၣ်သီ(၂၇၆၃)နံၣ်
သလုၤလၢထီၣ်(၁)သီ
လၢယနုၤအါရံၤ(၁၁)သီ,၂၀၂၄နံၣ်



ကညီကလုာ်ထံဖိကီၢ်ဖိကမျၢၣ်ခဲလၢာ်သ့ၣ်သုၤ,

တနံၣ်အံၤမ့ၢ်ဝဲ ၂၇၆၃နံၣ်,သလုၤလၢထီၣ်(၁)သီ,ခရံၣ်နံၣ် ၂၀၂၄နံၣ်,လၢယနုၤအါရံၤထီၣ်(၁၁)သီအနံၤတနံၣ်လၢအဘၣ် တၢ်ပာ်ပနီၣ်အီၤလၢ ကညီနံၣ်ထီၣ်သီအမုၢ်နံၣ်တနံၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢကညီနံၣ်ထီၣ်သီအမုၢ်တနံၣ်အံၤ ပဆၢဂုၤဆၢဝါဘၣ်က ညီကမျၢၣ်ထံဖိကီၢ်ဖိခဲလၢာ်လၢ, မ်ကညီနံၣ်(၂၇၆၃)နံၣ်အံၤ, ကဟဲစိာ်န့ၣ်သုၤလၢတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ .တၢ်အိၣ်ကုာ်အီ ပျဲ,တၢ်သ့ၣ်ဆူၣ်သးဆူၣ်ဒီး တၢ်ယုၤတၢ်မုၢ်ကိးဂၢၤဒီးန့ၣ်တက့ၢ်. တနံၣ်အံၤပချ့န့ၣ်ကဒီး ပကညီနံၣ်ထီၣ်သီ(၂၇၆၃) နံၣ်ဒီး မ့ၢ်တၢ်အရူၤဒိၣ်လၢပကကွၢ်ကဒါက့ၢ်န့ၣ်လၢအပူၤကွၢ် ပလဲၤခိဖျိဒ်လဲၣ်ဒီး ပကကွၢ်စိယီၤနံၣ်လၢအသီဒ်လဲၣ်ဒ် သီးပပုၤကလုာ်ကအိၣ်မုၢ်ဘၣ်ဒ်ပုၤတကလုာ်လၢအိၣ်ဒီးတၢ်သ့ၣ်ညါပာ်ပနီၣ်အီၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ဖဲနံၣ်ထီၣ်သီအမုၢ်နံၣ်အံၤညီန့ၣ်ဖဲပအိၣ်လၢပဇုပသဝီ,ပထံလီၢ်ကီၢ်ပူၤအဆၢကတီၢ်တၢ်အူထီၣ်ကွဲၤဂီၤဒီးကိးဖျိၣ်လိာ် ပသးလၢပကလဲၤဆူတၢ်မၤလၢကပီၤကညီနံၣ်ထီၣ်သီန့ၣ်လီၤ.ဖဲကွဲၤသီၣ်ထီၣ်သီယုၢ်လၢကစၢ်ခိၣ်ဒီးဆူတၢ်တြီၤပူၤဆၢ ကတီၢ်ဒုးသ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်က့ၢ်ပုၤလၢပတၢ်ဆဲးတၢ်လၢ,ကစၢ်ကလိတၢ်လီၢ်တၢ်ကျဲၤဒီးပပုၤတဝါလၢအပံၤလၢတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်တၢ်လီၢ်ပာ်ကဖၢလၢပသးဒ်ပုၤတကလုာ်အသိးန့ၣ်လီၤ.

တၢ်တူၢ်လိာ်မုၢ်ကညီနံၣ်ထီၣ်သီမ့ၢ်တၢ်ဆၢကတီၢ်လၢအရူၤဒိၣ်မးလၢပကညီတၢ်စံၣ်စိာ်တဲစိာ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.ဖဲပဝဲသ့ၣ်တ ဖၣ်ပပာ်ဖျိၣ်ထီၣ်ပသးအဆၢကတီၢ်ပပုၤကလုာ်,ဒီပုၤဝဲၣ်မုၢ်ခွါ,မိၢ်ပာ်ဒီးဖိလံၤအါန့ၢ်အဂၢၤန့ၣ်ကလီၢ်ဘျဲၣ် လၢကီၢ်သုၤလုၤ အပူၤဘၣ်အိၣ်ရူၤသ့ၣ်လၢပယီၤသုးအတၢ်ဟဲခး အီၤလၢကျိဖးဒိၣ်,ခးအီၤလၢဘီယုၤအယိၤန့ၣ်လီၤ.ပတူၢ်လိာ်မုၢ်ဘၣ်နံၣ် သီအံၤလၢအအိၣ်ဒီးတၢ်မုၢ်လၢလၢ နံၣ်လၢကဟဲ ပယီၤသုးအတၢ်မၤကမၣ်ဟီၣ်ခိၣ်ဒီဘျဲၣ်တၢ်မၤကမၣ်ကွီၢ်မ့ၢ် လၢပ ပုၤ ကလုာ်အဖီခိၣ်အံၤ ကကတၢ်ကွၢ်ဝဲဒ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဆၢကတီၢ်အံၤ မ့ၢ်ဝဲတၢ်ဆၢကတီၢ်လၢအခံးလၢ ပုၤလၢဘၣ်အိၣ် လၢ တၢ်ပျံၤတၢ်ဖုးအပူၤဒီးဘၣ်တူၢ်ဘၣ်တၢ်ဒုးတၢ်ယၤအတၢ်ဟဲဒီဘၣ်အီၤကိးနံၣ်ဒီးန့ၣ်လီၤ.ထီၣ်ဘိပဆိကမိၣ်ဒီးပာ်ပပုၤက လုာ်တဖၣ်အံၤလၢပသးကံၢ်ပူၤန့ၣ်လီၤ.

တကတီၢ်ယိပအိၣ်ခိးနံၣ်လၢကဟဲလၢတၢ်မုၢ်လၢဖးဒိၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.ပသ့ၣ်ညါလၢပုၤလၢအဒုးတၢ်လၢပဂီၢ်ခဲလၢာ်မ့ၢ်ပ ပုၤပူၤပုၤယီၤဒီး ကဲထီၣ်ပဇုပဒါအတၢ်ဂ့ၢ်ကီၢ်ခဲလၢာ်န့ၣ်လီၤ. ပသးခုဒိၣ်မးလၢ ပတၢ်လီၢ်တၢ်ကျဲၤတဖၣ် ပဟံးန့ၢ်က့ၢ်အီၤ အါထီၣ်ဝဲဒီး နီၣ်ထီၣ်ကွၢ်ပယီၤသုးကလၢတဖၣ် လၢအကဲထီၣ်တၢ်နိးတၢ်ဘျးဒီး တၢ်ပျံၤတၢ်ဖုးလၢပဂီၢ် လၢပတၢ်လီၢ် တ ဘျးတီၤန့ၣ်လီၤ.ပစံးဘျးဘၣ်ပခိၣ်ပန့ၢ်လၢအတီခိၣ်ရိၣ်ခဲကညီဖိတဖၣ် လၢဆဲးဒုးမုၢ်ဒီးတၢ်ပာ်ဆၢဒီးမၤသကိးတၢ်ဒီး ကလုာ်န့ၣ် လၢထံကီၢ်ဒီတဘျဲၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.တၢ်ယုၤတၢ်ဖိးအံၤမ့ၢ်တၢ်လၢပဇုပဒါပယီၤသုးပျံၤဝဲဒိၣ်ကတၢ်ဒီးမၤပျံၤမၤ ဖုးဘၣ်အဝဲသ့ၣ်တၢ်စိတၢ်ကမိၤ,ဒုးလီၤစၢ်ဒီးဒုးလီၤဖျိၣ်အဝဲသ့ၣ်ဂံၢ်ဘါလၢကဒုးပုၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ပကစးထီၣ်နံၣ်သီအံၤလၢအအိၣ်ဒီးတၢ်မုၢ်လၢလၢတၢ်ဒုးတၢ်ယၤလၢအအါအသီအံၤကကတၢ်ကွၢ်ဝဲဒီးပကသ့ၣ်ထီၣ် ဘၣ်က့ၢ်ပကီၢ်သုၤလုၤလၢအမ့ၢ်ပတၢ်မံၤန့ၣ်လီၤ.ပတၢ်ဂဲၤလိာ်အံၤတဝံၤဒီးဘၣ်.ပတတုၤလၢတၢ်မၤန့ၢ်အဖီတၢ်ဒီးဘၣ်.

နံနက်အသိတနံနက်အံ့၊ မ်ပကအိပ်ဒီးတၢ်ဃူတၢ်ဖိး၊ တၢ်ဟံးသးတမံးဃီ၊ တၢ်ပညိၣ်တခါဃီ ဒ်သိးပကတုၤဆူ ပတၢ် ပညိၣ်ကွၢ်စိတၢ်မၤနၢၤအဂီၢ်တက့ၢ်. ဒ်န့ၣ်အသိး ဖဲပအိၣ်ဆိးလၢထံကီၢ်တဘျီအံၤအပူၤန့ၣ် အိၣ်စ့ၢ်ကိးဒီးကလုာ်ခူၣ်အဂၢၤသ့ၣ် တဖၣ်အဃီ ပဘၣ်ထီၣ်ဃူထီၣ်ဖိးလိာ်ပသး အိၣ်ဒီးတၢ်မၤသကိးတၢ် လၢတၢ်ဃူတၢ်ဖိး၊ တၢ်ဟံးသးတဖျၢၣ်ဃီ လၢပတၢ်ဂဲၤလိာ် လၢတၢ်သ့ၣ်ထီၣ် ဖဲဒ်ရဲၣ်ကိၢ်စၢၤဖျိၣ် လၢအပျဲၤဒီးကလုာ်ခဲလၢာ်ဒိၣ်မိၣ်ကရုၢ်စံၣ်အခွဲးအယၢာ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဒ်ပၤတကလုာ်အသိး မူဒါအိၣ်ဝဲလၢ ပဘၣ်ဂုၢ်ကျဲးစးဂဲၤလိာ်သကိးတၢ် ဒ်သိးပကအိၣ်မူဘၣ်လၢ တၢ်သဘျီ ဒီး သ့ၣ်ထီၣ်ပဘျီပတီၢ်ဒိၣ်ဝဲအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲပအိၣ်ဆိးတပူၤလၢလၢ မ်ပကဟံးဃာ်ပၤဃာ်သကိး ကညီအတၢ်ဆဲးတၢ်လၢလုာ်လၢထူၤသန့ၤလၢအဂုၤတဖၣ် ဒ်သိးပပၤက လုာ် သုတလီၤမၤတဂုၤအဂီၢ် ဒီး ဟ့ၣ်လီၤအိၣ်ဆူဖိးစိးလံာ်စိး တစိးဘၣ်တစိးတက့ၢ်. တၢ်ဟ့ၣ်သါလုာ်ဒိၣ်ပၤဒိၣ်တဖၣ် လၢပန့ၢ်သါ ဘၣ်အိၣ်အံၤ ပကြးဟံးဃာ်န့ၣ်က့ၤအိၣ် လၢတၢ်ကူၣ်သ့ဒီးတၢ်သးဆဲးအပူၤန့ၣ်လီၤ.

ကညီအနံၣ်ထီၣ်သီလၢ အဟဲတုၤအိၣ်ပၤတနံၣ်ညါအံၤဒီးခါဆူညါ ပကညီဖိသ့ၣ်တဖၣ် ပကဟံးလိာ်ပစု လၢတၢ်သးတ ဖျၢၣ်ဃီ ဒီး လဲၤသကိးဃူဃူ ဆူပကညီဒီးကလုာ် အတၢ်လဲၤထီၣ်လဲၤထီၣ်အဖိတၢ်တက့ၢ်. မ်ကညီဖိ အကဟုကညီၢ်၊ အသူး အသ့ၣ်အလၢကပိၤ ကအိၣ်ဖျါလၢသုလီၤ တုၤတၢ်လၢတၢ်ပွဲၤတစုတက့ၢ်.

မ်ကညီနံၣ်ထီၣ်သီကဟဲစိာ်န့ၣ်ပၤ တၢ်ဆိၣ်ဂုၤဆိၣ်ဝါဒိၣ်ဒိၣ်အါအါ ဆူကညီဒီးတကလုာ်ဒီး ထံကီၢ်ဒီးဘျီကလုာ်ခဲလၢာ် ထံဖိကီၢ်ဖိတဖၣ်အဂီၢ်တက့ၢ်.

ဟၤဆူတၢ်ကမံးတံာ်
ကညီသးစၢ်ကရၢ၊ လီၢ်ခါၣ်သး
ကီၢ်သုလုၤ